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Lončar: Korona virusom zaraženo 423 zdravstvena radnika 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar rekao je večeras da su u Srbiji 423 zdravstvena radnika pozitivna na 

korona virus. 

- Radi se smanjenim kapacitetom, jer deo zaposlenih nije u mogućnosti da radi. Mi imamo oko 20 odsto 

radnika koji su zaražženi, tačnije 423 zdravstvena radnika su pozitivna - rekao je Lončar za gostujući na 

televiziji "Prva". 

On je rekao da zdravstveni sitem mora da funkcioniš e na dva fronta: jedan je sa onima koji su zara�ženi 

korona virusom, a drugi su svi ostali pacijenti. 

- Imamo bolnice koje moraju da rade za hitna stanja, jer su ljudima ugro�ženi žž ivoti, zato ja nisam 

mogao da se pojavljujem (u medijima), jer nisam stigao - rekao je Lončar, koji je naveo da radi na 

Urgentnom centru. 

Kako je kazao, Srbija na raspolaganju ima 20.000 lekara i oko 60.000 medicinskih sestara. 

- Nažalost, morali smo da dođemo u ovakvu situaciju, da bi se videlo kakav je našš  zdravstveni sistem i 

koliko su stručni našš i ljudi. Kad dođete u ovakvu situaciju, vidite da se oni bore za svaki �život građana 

Srbije - rekao je ministar i podsetio da medicinski radnici moraju da nose posebnu opremu u kojoj nije 

lako raditi. 

Prema njegovim rečima, u poslednje dve nedelje primljeno je više od 2.500 lekara i medicinskih sestara. 

- U poslednje dve nedelje primili smo više od 2.500 lekara i medicinskih sestara. To su izvanredna deca, 

oni su naša budućnost. Oni su bili na specijazaciji, pod ugovorima na određeno vreme, pozvali smo sve 

preko Nacionalne služ bže za zapošš ljavanje - rekao je Lončar. 



 
 

 

 

Koronavirus skoro u svim gradovima, aktivan nadzor za sprečavanje širenja bolesti 

Epidemiolog Darija Kisić Tepavčević rekla je na konferenciji za novinare da se vrši aktivan nadzor i 

traganje za oboljenjem u svim ustanovama za koje je procenjeno da postoji rizik za stvaranje bolesti, da 

se bolest ne bi masovno proširila. Izlečeno više od 400 pacijenata. 

Prema poslednjim podacima, u Srbiji je u poslednja 24 časa potvrđeno 250 novih slučaja koronavirusa. 

Preminulo je još šest pacijenata. 

U ustanovama socijalne zaštite 44 pozitivna korisnika 

Darija Kisić Tepavčević je izjavila da je u ustanovama socijalne zaštite potvrđen koronavirus kod 44 

korisnika. 

U izlaciji je 319 korisnika i 150 zaposlenih, rekla je Kisić Tepavčevićeva. 

Ona je rekla da je to najosetljivija populacija i da se u mnogim zemljama videlo da ako se tu proširi da je 

onda velika smrtnost. 

Darija Kisić Tepavčević je rekla da je u poslednja 24 sata u Srbiji testirano 1.913 osoba. 

Hospitalizovana su 2.684 pacijenta, a na respiratoru je njih 146. Do danas u 15 sati, u Srbiji je testirano 

ukupno 18.312 osoba. 

Od poslednjih šest preminulih, trojica su muškaraci i tri su žene, a prosečna starost je 57,5. 

Smrtnost (letalitet) je, u ovom momentu 2,2 odsto, navela je Darija Kisić Tepavčević. 



 
 

Koronavirus je prisutan u skoro svim gradovima u Srbiji, tako da se više i ne može koristiti termin žarište, 

izjavila je zamenica direktora Instituta "Batut". 

Govoreći o Kovinu i Pančevu, Kisić Tepavčevićeva je rekla da gotovo nijedan region nije pošteđen i da je 

virus prisutan u skoro svim gradovima. 

Istakla je da je u Opštoj bolnici u Pančevu hospitalizovano 150 pacijenata, a da većina njih nije iz 

Pančeva. 

Kada je reč o Kovinu, rekla je da je potvrđen kovid 19 kod dva zdravstvena radnika koji rade u laboratoriji 

i da oni imaju blagu kliničku sliku. Oni su izolovani u Banji Junaković, a izolovani su i članovi njihovih 

porodica. 

Zamenica direktora Instituta "Batut" kaže da je situacija u Šapcu pod kontrolom kada je reč o suzbijanju 

koronavirusa.   

Na Institutu "Torlak" nema novoinficiranih i epidemiološka situacija je pod kontrolom, izjavila je Kisić 

Tepavčevićeva i dodala da se vrši intenzivan nadzor zbog specifičnosti posla za sve zaposlene u toj 

ustanovi.  

Zamenica direktora Instituta "Batut" rekla je da će Krizni štab donetu odluku o merama u narednom 

periodu, pa i o tzv. policijskom času za naredni vikend i za naredni period uopšte. 

U zatvorima nema obolelih od kovida 19 

Doktor Goran Stevanović rekao je da nema nijednog obolelog koji se nalazi u zatvorima i kazneno-

popravnim domovima. 

Prema njegovim rečima, zatvorske ustanove u saradnji sa zdravstvenim sistemom na vreme su izvršile 

pripreme. 

"Uvele su stroge kontrole ulaska i izlaska zaposlenih. Koliko mi je poznato, nema nijednog obolelog koji 

se nalazi u tim ustanovama", rekao je Stevanović. 

Na pitanje novinara da li su tačne spekulacije medija da će biti doneta mera zabrane kretanja od idućeg 

četvrtka do ponedeljka, Kisić Tepavčevićeva je istakla da sve mere koje se donose imaju samo jedan cilj, 

a to je da se smanji mogućnost da dođe do kontakta osobe koja je inficirana i one koja je osetljiva.  

Ukidanje vanrednog stanja i mera donetih u cilju sprečavanja širenja koronavirusa biće kada oslabimo 

virus, a pravi pokazatelj toga biće minimalan broj pacijenata u bolnicima i na respiratorima, a veći na 

Sajmu, izjavila je Darija Kisić Tepavčević.   

Činjenica je da brojevi opterećenja obolevanja govore da se kod nas održava na platou i da kontrolišemo 

širenje infekcije, kolektivni imunitet nam gradi populacija radno aktivnog stanivništva, rekla je ona. 



 
 

"Jesmo sačuvali populaciju najstarijih i najmlađih, stepen kolektivnog imuniteta je 60 ili 70 odsto, što 

znači da nas je toliko imuno da virus oslabi i bude bezazlen", istakla je Kisić Tepavčevićeva. 

Svi koji su dobili rešenje o kućnoj izolaciji u trajanju od 28 dana, posle isteka tog perioda, ako nisu imali 

simptome, pa nije ni bilo potrebe za testiranjem, mogu da se vraćaju svakodnevnim životnim 

aktivnostima, ali bi to, kao i svi, trebalo da čine veoma oprezno, upozorila je Darija Kisić Tepavčević. 

Stepen kolektivnog imuniteta kod najmlađih jako nizak 

Darija Kisić Tepavčević rekla je da još nije razgovarano na Kriznom štabu o konkretnom datumu nastavka 

školske godine. 

Ukazala je da 15. juli i 15. septembar ne bi bili jako popularni datumi, jer roditelji ne bi to prihvatili sa 

velikim oduševljenjem. 

"Moramo biti svesni da će se doneti odluka koja je najbolja za našu decu. Takva da najmanje izložimo 

decu riziku, a što je još bitnije da ne prenesu infekciju među populacijom starijih. Pričaćemo o tome 

narednih nedelja, kada ćemo tačno definisati kakvi bi bili vremenski okviri", najavila je zamenica 

direktora Instituta "Batut".Povodom predloga da se školska godina nastavi 15. jula, a nova školska 

godina 15. septembra,  rekla je da je sigurno da deca nisu odavno u kolektivu i da je jasno da je stepen 

kolektivnog imuniteta kod najmlađih jako nizak. 

"Svesni smo da ukoliko se desi infekcija u ovoj grupi da su blagi oblici kliničkog ispoljavanja, ali mogu da 

prenesu infekciju na bake i deke koje se trudimo da sačuvamo, što smo do sada i uspeli", ukazala je ona. 

Darija Kisić Tepavčević izjavila je da pristup rezultatima testiranih na kovid 19 imaju predstavnici kriznih 

štabova. Tako je odgovorila na pitanje ko sve ima pristup rezultatima testiranih na kovid 19, s obzirom 

na to da je predsednik Aleksandar Vučić ranije izjavio da ima novih žarišta tamo gde su naši građani došli 

iz inostranstva. 

"Ako predsednik Republike i predsednik jednog od kriznih štabova nema uvid u ovakvu vrstu podataka, 

pitanje je ko ima", upitala je Kisić Tepavčevićeva. 

Stevanović: Dobar razgovor sa lekarom i pregled 

Govoreći o radu kovid ambulanati, direktor Infektivne klinike Goran Stevanović rekao je da je tu 

najvažniji dobar razgovor sa lekarom i klinički pregled i da to može da se uradi u svakoj kovid ambulanti. 

"Tamo gde ne može da se organizuje laboratorija i rendgen, one se oslanjaju na opšte bolnice ili trijažne 

centre, gde se taj deo postupka dopunske trijaže završava. Tako da ono što je najbitnije jeste da se 

građani sa tegobama prijave kovid ambulantama." 

"Ako može tu sve da se uradi, to će biti učinjeno", rekao je Stevanović i ukazao da ako ne može – uradiće 

se prva etapa, zbrinjavanje, i onda će pacijenti biti upućeni tamo gde će se dovršiti ceo postupak 

dijagnostike.  



 
 

Stevanović je rekao da postoji izvestan zastoj u pozivanju onkoloških pacijenta na prijem na lečenje, a da 

je razlog toga što se vodi više računa o bezbednost i sprečavanju da se pacijenti, koji su već teško 

bolesni, dodatno inficiraju koronavirusom. 

"Svi će doći na red, biće pozvani. Molim za malo strpljenja, jer nam je u ovom trenutku izuzetno velika 

briga da neko od njih ne bude inficiran", istakao je Stevanović.  

U Srbiji je do sada više od 400 izlečenih pacijenata, rekao je doktor Stevanović i objasnio da su to oni 

pacijenti kod kojih je potpuno razrešena klinička slika i koji su imali dva uzastopna negativna testa na 

koronavirus.   

Slanje informacija međunarodna obaveza  

Govoreći o učestvovanju Srbije u istraživanju Svetske zdravstvene organizacije u vezi sa protokolom o 

upoznavanju sa virusom, Goran Stevanović je rekao da nije samo SZO ponudila takav upitnik. 

Kaže da je Srbija dobila slične upitnike i od Evropskog centra za kontrolu i prevenciju bolesti, kojem se 

redovno, u okviru međunarodne obaveze, šalju informacije kao i SZO, još pre nego što su upućeni 

upitnici. 

Darija Kisić Tepavčević ističe da ovo nije prvi put da naša zemlja u oblasti zdravstva sarađuje sa 

najkompetentnijim međunarodnim organizacijama.  

Prema njenim rečima, Srbija učestvuje u svim aktivnostima i protokolima širokog spektra aktivnosti. 

 

 

 



 
 

Kako izgleda "najteža klinička slika" 

Od posledica koronavirusa 146 osoba je na respiratorima i oni su u teškom stanju. Nebojša Lađević, 

direktor Centra za anesteziologiju i reanimatologiju KCS, kaže za RTS da su anesteziolozi najvažniji za 

vođenje pacijenata na respiratoru. 

Nebojša Lađević je, gostujući u Dnevniku RTS-a, rekao da je na pulmologiji Kliničkog centra Srbije na 

respiratorima trenutno osam pacijenata, a bilo ih je 14.  

Njihovo stanje je, kaže, promenljivo, ali u poboljšanju. Najveći broj pacijenata ima pridružene bolesti, 

kaže Lađević dodajući da je gojaznost jedan od problema. 

Na respiratorima ima najviše ljudi koji su stari između 50. i 65. godine, a tri četvrtine su muškarci, 

napominje Lađević. 

Šta znači najteža klinička slika  

Direktor Centra za anesteziologiju i reanimatologiju KCS objašnjava da najteža klinička slika 

podrazumeva značajan pad kiseonika u arterijskoj krvi. 

"Kad je nemoguće ventilacijama rešiti, ostaje samo da se prikači na respirator", navodi Lađević i dalje 

objašnjava šta je respirator: 

"Respirator je mašina koja pod pozitivnim pritiskom uduvava vazduh u pluća pacijentu koji ne može sam 

da diše, ona mu omogućava veću kontretraciju kiseonika u plućima." 

Kad je pacijent u bolnici, najvažnije je, kako kaže, praćenje njegovog stanja. 

"U slučaju pogoršanja, minuti su u pitanju. Potreban je duži period da se prate, kad se vidi pogoršanje, 

nema odlaganja i potreban je respirator", napominje direktor Centra za anesteziologiju i reanimatologiju 

KCS. 

Lađević ukazuje da je do sada od 25 do 30 odsto pacijenata odvojeno od respiratora.  

Anesteziolozi najvažniji za vođenje pacijenata na respiratoru  

Direktor Centra za anesteziologiju i reanimatologiju KCS ukazuje da obično samo oni pacijenti koji završe 

na intenzivnoj nezi shvate značaj anesteziologa. 

"Anesteziolog je lekar koji ne učestvuje samo u operaciji, nego i u pripremi pacijenta, oporavku na 

intenzivnoj nezi. Anesteziolozi su najvažniji za vođenje pacijenata na respiratoru", napominje Lađević. 

Kaže da mu motivaciju u svakodnevnom poslu pruža "spoznaja da smo na pravom mestu". 

"Takođe, i saznanje da kada ste pod kontrolom anesteziologa, vi ste u najboljem društvu u kritičnom 

trenutku", ističe Lađević. 



 
 

 

 

Banje spremne da prime na oporavak zdravstvene radnike 

Zdravstveni radnici, zaposleni u zdravstvenim ustanovama, pripadnici Ministarstva unutrašnjih poslova, 

Ministarstva odbrane i Vojske Srbije, koji su zaraženi koronavirusom tokom vršenja radne obaveze, biće 

lečeni u banjama. 

Krizni štab za suzbijanje Kovida-19, doneo je zaključak kojim se zdravstveni radnici, zaposleni u 

zdravstvenim ustanovama, pripadnici Ministarstva unutrašnjih poslova, Ministarstva odbrane i Vojske 

Srbije, koji su zaraženi koronavirusom tokom vršenja radne obaveze, upućuju na lečenje u srpske banje. 

Oni će biti upućeni u Specijalnu bolnicu za rehabilitaciju "Junaković" u Apatinu, Institut za rehabilitaciju 

"Selters banja" u Mladenovcu, Specijalnu bolnicu u Banji Koviljači, Institut za lečenje i rehabilitaciju 

"Niška Banja" i Specijalnu bolnicu "Merkur" u Vrnjačkoj Banji. 

Upućivanje se vrši po teritorijalnom principu i preko nadležnih zavoda za javno zdravlje. 

Prvi pacijenti u Vrnjačkoj banji očekuju se u ponedeljak oko 11 sati, potvrdio je za RTS Dejan Stanojević, 

direktor SB "Merkur". 

Od uvođenja vanrednog stanja sve ove zdravstvene ustanove su prazne. 

 



 
 

 

Kisić Tepavčević: Brojevi pokazuju da znamo šta radimo 

Doktorka Darija Kisić Tepavčević, članica Kriznog štaba za suzbijanje koronavirusa, kaže za RTS da će u 

momentu kada budemo imali veći broj osoba na Sajmu nego na klinikama biti izvesno da se postepeno 

navikavamo na virus i da smo ojačali, a da on slabi.Doktorka Darija Kisić Tepavčević kaže da se radi 

aktivan nadzor i traganje za svakim potencijalnim nosiocem infekcije u ustanovama za smeštaj starih lica. 

"Do današnjeg dana, u ustanovama za socijalnu zaštitu, virus je otkriven kod 44 osobe i kod 25 

zdravstvenih radnika", navodi doktorka Kisić Tepavčević.Objašnjava da štićenici ne napuštaju ustanove i 

nemaju posete, pa je jedina mogućnost zaražavanja preko zaposlenih osoba, tako da se sada sprovode 

još jače mere predostrožnosti. 

"To je populacija koja je najugroženija i ako se infekcija desi, najveća je verovatnoća komplikacija i 

smrtnih ishoda. Stepen predostrožnosti je maksimalan", naglašava doktorka Kisić Tepavčević. 

Kaže da je urađena izolacija svih štićenika i zaposlenih za koje je utvrđeno da su pozitivni na koronavirus. 

"Osim toga, u kućnoj izolaciji se nalaze i njihovi kontakti. Preko 150 zdravstvenih radnika, odnosno osoba 

zaposlenih u tim ustanovama, kao i preko 300 štićenika, trenutno se nalazi u izolaciji. To je sada glavna 

mera da bi se sprečilo prenošenje virusa u okviru ovih ustanova", ističe doktorka Kisić Tepavčević. 

"Potrebno je još malo strpljenja" Kada je u pitanju identifikacija osoba koje su u riziku, kaže da je test 

nezamenjiv.  

"Znamo da je i pred otpuštanje, odnosno kada osoba više nema simptome bolesti, potrebno dobiti 

dvostruko negativan nalaz na testu. Sada imamo određeni zastoj u čekanju rezultata, pogotovo u grupi 

osoba koje su praktično ozdravile i na korak su od kuće. Razumemo da su nestrpljive, ali potrebno je još 

samo malo strpljenja", apeluje doktorka Kisić Tepavčević.Ističe da postoje prioriteti, ali da se svi trude da 

što pre izdaju rezultate za sve osobe koje su testirane i koje čekaju. 

"Kada su u pitanju osobe koje čekaju rezultate za kontrolno testiranje, prvo ili drugo, ako to ne bude u 

toku današnjeg dana i noći, izvesno je da će biti u toku sutrašnjeg dana. Apelujem da sve osobe koje 

čekaju imaju još malo strpljenja jer su na korak od svoje kuće", kaže doktorka Kisić Tepavčević. 

"Brojevi pokazuju da znamo šta radimo" 



 
 

Doktorka Darija Kisić Tepavčević ističe da trenutni brojevi ukazuju da u nedeljama kada se očekuje 

najveći porast broja obolelih, Srbija uspeva epidemiju da "zadrži na nekom platou". 

"Da nam je neko pre više od mesec dana rekao da bismo bili zadovoljni platoom od preko 200 

novoobolelih, možda ne bismo poverovali, ali znamo da kako se povećava indikacija za testiranje i broj 

testiranih, veća je verovatnoća da i otkrijemo one koji su pozitivni", objašnjava doktorka Kisić 

Tepavčević. 

Naglašava da je jako bitno naglasiti da je pravi parametar kontrole epidemije procenat osoba koje imaju 

asimptomatske oblike bolesti ili blage kliničke forme i smanjen broj osoba koje zahtevaju respirator. 

"To nam govori u prilog padu virulencije ovog virusa i porastu našeg kolektivnog imuniteta. U momentu 

kada budemo imali veći broj osoba koje su na Sajmu nego osoba koje su na klinikama, tada će biti 

izvesno da se postepeno navikavamo na virus i da smo ojačali, a da on slabi", kaže doktorka Kisić 

Tepavčević. 

Objašnjava da nema potrebe da radimo ništa osim onog što već radimo i da budmo strpljivi. 

"Brojevi pokazuju da znamo šta radimo. Svi delujemo kao jedan odgovoran tim i ako samo još malo 

ovako nastavimo, izvesno je da se ova epidemija gasi", navodi doktorka Darija Kisić Tepavčević.Kaže da 

je i u trenutnoj situaciji bitno da deca pred polazak u školu budu pregledana i vakcinisana, onako kako je 

predviđeno. 

 

 



 
 

Vučić o rokovima za ukidanje vanrednog stanja 

Predsednik Srbije Aleksandar Vučić rekao je da je koronavirus opasan i nevidljiv protivnik i da je neznanje 

celog sveta o tom virusu doprinelo da ovo bude teško vreme. Navodi da su mere u Srbiji donete na 

vreme zahvaljujući struci i ljudima koji su govorili da je važno da ih preduzmemo. Kao najraniji rok za 

ukidanje vanrednog stanja naveo je kraj aprila, a najkasniji maj. 

"Imali smo odvažnost i odlučnost da nepopularne mere donesemo u interesu zdravlja i života", rekao je 

Aleksandar Vučić za TV Prva. 

Razgovor sa Sijem u utorak 

Vučić je naveo da će u utorak imati čast da razgovara sa predsednikom Kine Si Đinpingom. 

Dodao je da se raduje tome i da se nada da svi znaju šta znači razgovor sa kineskim predsednikom u 

ovom trenutku. 

Naveo je da je Srbija bila izložena teškom udaru i da je skoro 400.000 ljudi iz inostranstva došlo u zemlju. 

Zahvalio je SZO što su to primetili. 

Dodao je da je epidemija dobrim delom uspela da drži stvari pod kontrolom, iako je iza nas, kako je 

rekao, teška noć i pojavila su se neka nova žarišta. 

Kako je rekao, Srbija je donela teške i nepopularne mere da bi pomogla stručnjacima. Obezbedila je 

zaštitnu opremu i respiratore i punu snabdevenost prodavnica. 

Predsednik je rekao da i dalje raste broj ljudi koji je na respiratorima i da je važno da krene da se taj broj 

smanjuje, a da raste broj ljudi na Sajmu i u ostalim privremenim bolnicama. Ističe da su bolnice u 

Beogradu prepune i da je osam bolnica pretvoreno u kovid bolnice. 

Vučić je rekao da je razgovarao sa Predragom Konom, Darijom Kisić Tepavčević, Goranom Stevanovićem, 

Mijomirom Pelemišom i Branimirom Nestorovićem o ukidanju vanrednog stanja, jer moramo da 

počnemo da brinemo o ekonomiji. 

Rekao je da su mu oni rekli da je potrebno da počne da se smanjuje broj ljudi na respiratorima, a da se 

povećava broj ljudi u privremenim bolnicama. 

"Kada to uspemo, onda možemo da razmišljamo", rekao je Vučić i dodao da je on prvi put optimista i da 

misli da emo moći da držimo stvari pod kontrolom ako budemo disciplinovani i odgovorni. 

Najteža odluka o otvaranju škola  

Navodi da će najteže biti sa otvaranjem škola i da je pitanje kada će ta odluka moći da se donese. 

Neće biti smanjenja plata i penzija 



 
 

Predsednik je ponovio da neće biti smanjenja plata i penzija, čak i ukoliko se dogodi najgora opcija, a to 

je da se otvorimo tek u junu. 

"I u toj najgoroj opciji tvrdim da ćemo uspeti, bez obzira na to koliko teško bilo, a teško je", naveo je 

Vučić. 

Dodao je da su prihodi umanjeni a rashodi uvećani, i da samo na testove ode 20 do 30 miliona evra. 

"Nećemo da smanjujemo plate u javnom sektoru i penzije, gledaćemo da i privatnom sektoru mnogo 

pomognemo kroz mere koje smo najavili", kaže Vučić. 

Na pitanje kada bi mogli da budu održani izbori, rekao je da ne može sada time da se bavi i da ne može 

da se seti ni koliko je dana kampanje prošlo, a koliko je ostalo. 

"Tu smo svi saglasni, ali se nadamo da ćemo u relativno kratkom vremenskom periodu krenuti u 

značajnije otvaranje fabrika, ugostiteljskih objekata i onih objekata u kojima nema masovnijih 

okupljanja", rekao je predsednik. 

Kao drugi uslov za ukidanje vanrednog stanja, Vučić je rekao da je Predrag Kon naveo da je potrebno da 

imamo dve nedelje od trenutka u kojem će broj zaraženih biti ispod određenog nivoa. Dodao je da on ne 

zna koji je to nivo i da neće on ili Vlada donositi tu odluku, nego struka. 

"Počinje ekonomska trka i moramo da budemo uspešni", rekao je Vučić i napomenuo da je sinoć imao 

sastanak sa Anom Brnabić, Jorgovankom Tabaković i Sinišom Malim. 

Kaže da su razmatrali da li će osim ekonomskih mera tražiti i pomoć MMF-a. 

Disciplina za prvomajski uranak i Đurđevdan  

Na pitanje o rokovima za ukidanje vanrednog stanja, rekao da to najranije može da bude krajem aprila, a 

najkasnije u maju. 

O stanju sina 

Na pitanje o stanju njegovog sina, koji je zaražen virusom, Vučić je rekao da se on nadao da će možda u 

utorak ili sredu otići na Sajam, ali da su mu rekli da će teško pre petka. 

"Kad ode na Sajam, videćete me nasmejanog bar jedan dan i nadam se da će sve biti u redu", rekao je 

predsednik. 

Istakao je da ne bi trebalo zaboraviti da imamo prvomajski uranak i Đurđevdan i da moramo odgovorno i 

ozbiljno da se ponašamo. 

"I kada ukinemo vanredno stanje, ne znači da ćemo smeti da se odreknemo samodiscipline", poručio je 

predsednik. 

Kako je rekao, određena pravila u restoranima i kafićima važiće bar još mesec dana. 



 
 

Dodaje da je ekonomija neodvojivi deo i da će svi tražiti plate i penzije, da ima struje i da sve funkcioniše, 

a prihoda nema jer ništa ne radi. 

Najavio je i da će uskoro moći da objavi da stiže jedna velika investicija, kako je istakao, "jedna od 

najboljih investicija u našu zemlju".  

"Nije realno očekivati da ne bude zabrane kretanja za Vaskrs"  

Kada je reč o proslavi pravoslavnog Uskrsa sledećeg vikenda, Vučić je rekao da će praznik biti obeležen 

uglavnom u zatvorenom prostoru i u kućama, ali da će biti dovoljno vremena da se kupe i ofarbaju jaja. 

Istakao je da je razgovarao sa patrijarhom Irinejom, za koga je rekao da je divan i odgovoran čovek. 

"Uveren sam da će crkva na odgovoran način tome da pristupu, a verujem da ćemo kroz televizijske 

prenose moći i da svoja verska prava ispunimo na najbolji mogući način gledajući vaskršnje liturgije, ali 

da istovremeno sačuvamo zdravlje i živote ljudi", rekao je predsednik. 

Istakao je da nije realno očekivati da ne bude zabrane kretanja. 

 

 

 

Od koronavirusa se leči 28 mališana, među njima i četiri bebe stare od 15 do 40 dana 

U KBC "Dr Dragiša Mišović" trenutno se od koronavirusa leči 28 dece, a među njima su i četiri bebe. 

Zaražena deca imaju od 15 dana do 17 godina. Rukovodilac Dečje klinike KBC "Dragiša Mišović" doktorka 

Olivera Ostojić kaže za RTS da su deca dobrog opšteg stanja, kao i da su do sada imali dvoje mališana sa 

težom kliničkom slikom, ali da su oni sada dobro. 



 
 

Olivera Ostojić je, gostujući u Dnevniku RTS-a, navela da se do sada u Dečjoj klinici KBC "Dragiša Mišović" 

lečilo 45 dece obolele od koronavirusa, ali da je već dvadesetak njih otpušteno kući, jer su imali dva puta 

negativan test. 

Ističe da su deca koja se trenutno leče u dobrom opštem stanju. Dodaje da su među njima i četiri bebe 

koje imaju od 15 do 40 dana. 

"Bebe su dobro, sa blagom kliničkom slikom, sa svojim mamama kovid pozitivne i posle dve nedelje 

ćemo im raditi testove da ih negativizujemo i pustimo kući. Za sada su u odličnom opštem stanju", 

dodaje doktorka. 

Navodi da su imali dva pacijenta sa težom kliničkom slikom, kao i da su oni hronični pacijenti – jedan 

neurološki, a drugi nefrološki. 

"Na sreću, dečaka od tri godine neurološkog pacijenta smo juče otpustili kući sa dva negativna nalaza. 

Oni su i jedno i drugo bili kovid pozitivni sa ozbiljnim pneumonijama, lečeni su po svim protokolima", 

objasnila je Ostojićeva. 

Doktorka se nada da će i devojčica koja je nefrološki pacijent vrlo brzo biti puštena kući – već sutra ili 

prekosutra. 

Ističe da je dosadašnja praksa pokazala da deca zaista imaju blagu kliničku sliku, veća deca možda imaju 

radiografski potvrđene pneumonije koje su tipične i nemaju neki teži tok. 

Kada decu treba odvesti kod lekara  

Na pitanje kada roditelji decu treba da odvedu kod lekara, Ostojićeva navodi da u vreme epidemije 

insistiraju da deca dođu vrlo brzo i sa blagom temperaturom koja traje dan, dva, ako kašljucaju, zaboli ih 

grlo. 

"U ovoj trenutnoj situaciji treba da odmah dođu kod lekara i zbog epidemiološke situacije i prenošenja 

na druge", naglašava doktorka Ostojić. 

Objasnila je da se deci odmah radi laboratorijska obrada krvne slike i rendgen pluća i na osnovu toga se 

odlučuje o testiranju i hospitalizaciji. 

Što se tiče dužine lečenja, ponovila je da deca imaju blagu kliničku sliku i da su oni posle tri, četiri dana u 

dobrom opštem stanju. 

"Mi hoćemo našu decu da pustimo potpuno izlečenu. Oni moraju da ostanu 10, 12 dana da bi uradili prvi 

i drugi bris koji će biti negativni i tako biti pušteni iz bolnice", zaključila je Ostojićeva. 

 



 
 

 

Grujičić: Redukovan prijem pacijenata na Institut za onkologiju 

Institut za onkologiju i radiologiju će primati nove pacijente od ponedeljka, ali redukovano. 

Od 936 zaposlenih na Institutu za onkologiju i radiologiju, dvadeset dvoje je pozitivno na koronavirus, 

kao i šest pacijenata.  

"Mi smo se potrudili da svi pacijenti koji su pozitivni budu primljeni u kliničko-bolničke centre. Mi ćemo 

nastaviti da ih lečimo kada oni prebrode ovu krizu, kada prođe izolacija, organizovaćemo se tako da svim 

pacijentima kojima je prekinuta terapija budu snimljeni na našim skenerima i magnetima", rekla je za 

RTS direktorka Instituta Danica Grujičić. 

Ona je navela da će se zakazivati od druge polovine maja kada očekuje da može normalno da da se radi.  

"Molimo pacijente za malo predaha, to ne znači da nećemo raditi, samo malo redukovani prijemi, juče 

su pozvani svi pacijente koji su bili zakazani za sledeću nedelju. Molimo one koju su febrilni da ne dolaze, 

da se ne ljute ako imaju temperaturu 37,1 ako ih vraćamo", rekla je za doktorka  Danica Grujičić. 

Prema njenim rečima, konzilijumi se održavaju bez problema i bez prisustva pacijenata, i da ako 

prisustvo nekog bolesnika bude potrebno, biće pozvani na pregled uz svu neophodnu zaštitu. 

"Jako je važno da se članovi porodice naših pacijenata ponašaju disciplinovano i da ukoliko sumnjaju da 

su imali bilo kakav kontakt sa nekim ko je prehlađen, da ne dolaze u blizak kontakt sa pacijentom koji se 

izlečio od maligne bolesti ili se još leči ili tek treba da počne da se leči", rekla je direktorka Instituta za 

onkologiju i radiologiju. 

 



 
 

 

Dr Milošević: Na Infektivnoj devet pacijenata na respiratoru, klinika gotovo da je popunila kapacitete 

Klinika za infektivne i tropske bolesti gotovo da je popunila sve kapacitete, devet pacijenata se nalazi na 

respiratoru, kod dva lekara, četiri sestre i jednog tehničaka potvrđena je infekcija korona virusom, kazala 

je danas zaminica direktora te klinike doktorka Ivana Milošević. 

Kakva je trenutno situacija na klinici, ali i sa čime se suočavaju zdravstveni radnici tamo zaposleni u 

trenucima kada je ova klinika u centru pažnje javnosti, govorila je doktorka Milošević gostujući na TV 

Prva, objasnivši na koji način se vrši prijem pacijenata i kakva je njihova klinička slika. 

Kada se neko razboli, prima se u bolnicu ako ima zapaljenje pluća, mada i pored toga svi pacijenti 

zahtevaju jednaku pažnju, objasnika je doktorka. 

- Koncentracija kiseonika u krvi i broj respiracija su parametri koji se prate. Ukoliko nema poboljšanja, 

takav pacijent uglavnom završe na respiratoru. Ti pacijenti imaju osećaj otežanog disanja, nedostatka 

daha, pratimo i ono što nam govore osim objektivnih parametara - objasnila je doktorka Milošević. 

- Temperatura je svakako sastavni deo, ali visina tempretature nije od presudnog značaja, ona može da 

izostane. Neophopdno je gledati čitavu kliničku sliku - dodala je ona. 

Međutim, kako je istakla, pogoršanje kliničke slike kod pacijenta ne mora obavezno ići tim redom, da 

bolest počne samo osećajem kratkog daha, već mogu da ga prate i grebanje grla, sekrecija iz nosa... 

- Bolest je takva da ne dođe odmah do nedostatka daha, prosto ima neki razvoj. Obično vidimo 

bolesnike pre nego što do toga dođe. U ovom trenutku Infektivna klinika i KBC Zemun su mesta gde se 

mogu uraditi pregledi, ali bih apelovala na građane da odu prvo kod svojih lekara u COVID ambulante - 

apelovala je doktorka. 

Najugorženiji su, kao što su doktori više puta do sada to ponovili, pacijenti u poznim godinama sa 

udruženim bolestima. 



 
 

- Pacijenti u poznim godinama imaju i druge bolesti, hipertenziju i dijabetes, ali ne smemo zaboraviti i 

gojaznost, koja često ide u paketu sa dijabetesom i hipertenzijom. Sem toga svi bolesnici s malignim 

bolestima mogu da se zovu rizičnom grupom - objasnila je doktorka, dodajući da težak tok bolesti može 

da se javi i kod prethodno zdravih ljudi. 

Na pitanje šta je ono što je lekare najviše iznenadilo kod ovog virusa, doktorka Milošević kaže da je to 

neočekivani tok i brojnost zaraženih. 

- Mogu da kažem da nas je donekle iznadilo to kako bolest može da ima nepovoljni tok kada ne 

očekujemo, sada pratimo sve bolesnike bez izuzetka. Drugo učimo u hodu, nova je bolest. Iznenadio nas 

je broj obolelih, znamo da imamo pandemiju, i adaptirali smo se na tu situaciju sa velikim brojem 

bolesnika - kaže Milošević. 

Kada je reč o situaciji zdravstvenih radnika koji se junački bore za svakog pacijenta na Infektivnoj klinici, 

doktorka Milošević kaže da su umorni, ali da nema vremena za razmišljanje o tome. 

- Sigurno da smo se umorili ali nemamo vremena da razmišljamo o tome. Smenski rad sam po sebi nosi 

težinu, a posebno u situaciji sa velikm opterećenjem bolesnika. Ljudi pod opterećenjem mogu da 

naprave i grešku u koracima, pre svega mislim na zaštitnu opremu, njeno oblačenje i skidanje koje je 

posebno komplikovano. Iscrpljenost je dovela do toga da se razbole i neki zdravstveni radnici. Što se tiče 

Infektivne, kod dva lekara je dokazana infekcija i kod četiri sestre i jednog tehničara. Lečimo i 

zdravstvene radnike iz drugih ustanova, mene je posebno pogodilo što smo među obolelima izgubili 

dvoje lekara, infektologa iz Leskovca i ortopeda iz Čačka. Izgubili smo naše vojnike u ratu koji vodimo, 

ako mogu tako da se izrazim metaforički - zaključila je doktorka. 

 

 

Ko je doneo virus na Torlak i i kako su se razboleli ostali zaposleni? 

Zamenica direktora instituta Batut Darija Kisić-Tepavčević rekla je da se na Institutu Torlak vrši 

intenzivan nadzor zbog specifičnosti posla za sve zaposlene 



 
 

Zamenica direktora instituta Batut Darija Kisić-Tepavčević rekla je da se na Institutu Torlak vrši 

intenzivan nadzor zbog specifičnosti posla za sve zaposlene. 

- Nije se povećao ukupan broj osoba kod kojih se laboratorijski pokazalo prisutvo ove infekcije. Kao što 

smo već rekli, osoba koja je prva inficirana je osoba koja nije zdravstveni radnik, ali koja radi u toj 

zdravstvenoj ustanovi, koja se zarazila van zdravstvenog sistema. Nije došlo do zaražavanja u laboratorji, 

ali je došlo do daljeg prenošenja infekcije među zaposlenima - rekla je ona. 

Inače , infektolog Tanja Jovanović je otkrila da u pitanju bio vozač koji je bio u kontaktu sa inficiranom 

osobom, ali da je trenutna situacija na Torlako pod kontrolom. 

Kisić-Tepavčević dodala je da se radi o epidemiološki stabilnoj situaciji i nije došlo do povećanja broja 

novoinficarinih. 

Da podsetimo, na Institutu Torlak rade 223 osobe i kod 12 osoba je laboratorijski potvrđeno prisustvo 

korona virusa. Procedure su praktično iste kao i u svim ostalim ustanovama i za sve druge osobe. Na 

Institutu Torlak je izvršena preraspodela zdravstvenih radnika da se smanjenje broja zaposlenih ne bi 

osetilo u funkcionisanju Instituta. 

 

Prvi građanin Srbije donirao krvnu plazmu 

Predrag Đelevski iz Glogonja prvi je građanin Srbije koji je posle ozdravljenja od novog koronavirusa 

donirao krvnu plazmu. 

On je za portal 013info.rs rekao da je pre davanja krvne plazme bio na kontroli, nakon čega je ponovo 

radio treći test na koronu koji se radi 21 dan nakon ozdravljenja i tek kada je i taj test bio negativan 

dogovorio je donaciju plazme. 

Kako je rekao, sve je potrajalo oko sat vremena tokom kojih je davao krv koja je prolazila kroz aparat gde 

je plazma iz krvi odvajana a zatim se vraćala u njegov krvotok. 



 
 

„Svi su bili izuzetno ljubazni a u jednom trenutku telefonom mi se javila i premijerka Ana Brnabić što me 

je prijatno iznenadilo, i zahvalila što sam došao jer će se od antitela iz krvne plazme praviti serumi da 

pomognu obolelima”, rekao je on, preneo je Tanjug. 

Đelevski se još uvek nalazi u kućnoj izolaciji, određeno mu je 28 dana od izlaska iz bolnice, pa je nekoliko 

puta zbog doniranja krvne plazme u Beograd išao službenim vozilom pod pratnjom policije. 

Za 15 dana biće u prilici da ponovo da krvnu plazmu. 

„Savetujem svakome ko bude mogao da učini isto i donira krvnu plazmu jer tako pomaže u ozdravljenju 

drugih ljudi, inače moja poruka je i dalje da se ostane kod kuće - poštujte mere jer ljudi od korone 

umiru”, rekao je on. 

 

 

 

U Vojvodini 424 zaražena korona virusom 

U Vojvodini su registrovana 424 pacijenata koji su pozitivni na virus korona, izjavio je za TV Prva 

pokrajinski sekretar za zdravstvo Zoran Gojković.   

Na lečenju u Kliničkom centru Vojvodine nalaze se 142 pacijenta, na  

Novosadskom sajmu je smešteno njih 171, a u Opštoj bolnici u Pančevu 157  

zaraženih korona virusom.  

„Od ukupnog broja zaraženih u Srbiji, kojih je prema poslednjim podacima 3.630, više od 400 njih je u 

Vojvodini. To je dobar epidemiološki podatak jer imamo bolju epidemiološku sliku nego centralna Srbija, 

ali sprovodimo sve mere kao i do sada. Za ovu i sledeću fazu imamo dovoljan broj kreveta. Ako budemo 



 
 

poštovali mere, očekujemo da nećemo imati drastičan broj obolelih. Ako nastavimo ovakvim tempom, 

naši kapaciteti će biti dovoljni. Problem Vojvodine je što su građani u pokrajini možda zdravstveno 

najugroženiji, jer je tu najveća gojaznost i najveći procenat osoba sa dijabetesom“, naglasio je Gojković. 

On je dodao da se posebno plaši  da u specijalne bolnice u Kovinu, Novom Kneževcu i Vršcu, gde je više 

od 3.000 pacijenata, ne uđe virus. To su sve ugrožene grupe gde je dovoljan samo mali iskorak iz 

procedura da iz jedne relativno stabilne situacije imamo ozbiljan problem, rekao je Gojković. 

U Vojvodini je na delu prava informativna blokada, koja traje još od četvrtka, 9. aprila. Nikakvih 

informacija o epidemiološkoj situaciji i broju zaraženih nije bilo proteklih dana. Ranije je Klinički centar 

Vojvodine gotovo redovno objavljivao najnovije vesti o broju pacijenata koji se leče u toj ustanovi, dok 

su pokrajinski premijer Igor Mirović i Gojković dva puta nedeljno na konferencijama za novinare 

saopštavali najnovije podatke o stanju pandemije covid-19 u pokrajini. 


